
Početkom lipnja mr. sc. Gordana 
Kovačević, predsjednica Ericssona 
Nikole Tesle i mr. sc. Darko 
Milinović, ministar zdravstva 
i socijalne skrbi RH potpisali 
su, više od 55 milijuna kuna 
vrijedan, ugovor o nabavi 
računalne opreme i softvera 
radi nadogradnje integriranog 
nacionalnog informacijskog sustava 
primarne zdravstvene zaštite (PZZ). 
Prema tom ugovoru, kompanija 
će već postojeći informacijski 
sustav PZZ-a nadograditi novim 
funkcionalnostima, a bit će, do 
kraja 2010. godine, odgovorna i za 
njegovo održavanje.
Prema predviđanjima stručnjaka u 
narednih četrdesetak godina broj 
stanovnika EU starijih od 85 godina 
povećat će se za čak 300 posto. 
Gledajući iz sadašnje perspektive, 

izdvajanja za zdravstvenu zaštitu 
trebala bi se, prateći taj trend starenja 
populacije, u slijedećih petnaestak 
godina gotovo udvostručiti i doseći 
skoro jednu petinu društvenog 
bruto proizvoda. Kako je, ne samo 
stručnjacima, već i laicima jasno da 
nema nacionalnog gospodarstva koje je 
to u stanju podnijeti, u okviru Lisabonske 
strategije donesen je i akcijski plan 
o e-zdravstvu. Njime je predviđeno 
značajno i raznoliko korištenje novih 
tehnologija za povećanje učinkovitosti 
postojećih sustava zdravstvene 
zaštite. Tako bi u idućih par godina 
elektronički medicinski karton, e-recepti, 
e-naručivanje, usluge telemedicine i 
slično, trebale Europljanima osigurati 
znatno efikasniji zdravstveni sustav sa 
zajamčenim, ali strogo kontroliranim 
pristupom podacima na području cijele 
EU, bolju prevenciju i višu kvalitetu 
života za sve stariju populaciju, a sve to 
po prihvatljivoj cijeni. 

KAKO ćE SE ODVIJATI POSAO?
U tom kontekstu treba promatrati 
i ovaj posao, čije će se ugovorene 
aktivnosti odvijati u tri faze. Do 
rujna će biti isporučena sklopovska i 
sistemska programska oprema te nove 
funkcionalnosti. Druga faza završava u 
prosincu, a uključuje integraciju ljekarni 
i PZZ laboratorija na centralni sustav 
pod nazivom «CEZIH PZZ», tj. usluge 
e-uputnice i e-recepta. Navedena 
faza sadrži, također, i izradu sustava 
izvještavanja za Ministarstvo zdravstva 
i socijalne skrbi, Hrvatski zavod za 
javno zdravstvo, Hrvatski zavod za 
zdravstveno osiguranje kao i za Hrvatski 
zavod za zdravstveno osiguranje zaštite 
zdravlja na radu. Završnom fazom na 
isti će se centralni sustav povezati sve 
specijalističko konzilijarne djelatnosti, 
ginekolozi, pedijatri, ordinacije školske 
medicine, stomatolozi i jedinice za 
centralno naručivanje u šezdeset i 
šest hrvatskih bolnica. Ugovorom se 

Potpisivanju ugovora 
prisustvovala su i dvojica 
državnih tajnika za 
zdravstvo: Dražen Jurković, 
dr. med. i Ante Zvonimir 
Golem, dr. med.

E-ZDRAVSTVO ZA BOlJU SVAKODNEVICU
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UGOVOR JE NOVO FUNKCIONAlNO UNAPRJEđENJE INTEGRIRANOG 
INFORMACIJSKOG SUSTAVA PUŠTENOG U RAD POčETKOM 2007. GODINE 

TE JOŠ JEDNO OD RJEŠENJA KOJIMA KOMPANIJA DOKAZUJE SVOJU 
DRUŠTVENU ODGOVORNOST I BRIGU ZA ODRžIVI RAZVOJ, A PRIMJENOM 

VISOKIH TEHNOlOGIJA NAJIZRAVNIJE UTJEčE NA POBOlJŠANJE KVAlITETE 
SVAKODNEVNOG žIVOTA POJEDINCA. IAKO OVAJ SUSTAV DONOSI 

BROJNE KORISTI lIJEčNICIMA, MEDICINSKIM SESTRAMA, USTANOVAMA 
ZDRAVSTVENOG OSIGURANJA I JAVNO-ZDRAVSTVENIM USTANOVAMA TE 
SVIM OSTAlIM PROFESIONAlCIMA U ZDRAVSTVU, NJEGOVA JE NAJVEćA 

VRIJEDNOST UPRAVO U TOME ŠTO PACIJENTIMA SMANJUJE BESPOTREBNE 
ADMINISTRATIVNE BARIJERE I čEKANJA, UZ ISTODOBNO POVEćANJE 

KVAlITETE I BRZINE MEDICINSKE USlUGE.

kompanija obvezuje održavati ovako 
nadograđeni integrirani IT sustav 
primarne zdravstvene zaštite do kraja 
2010. godine.

ŠTO ćE UGOVOR DONIJETI 
PACIJENTIMA?
Prigodom potpisivanja ugovora 
mr. sc. Darko Milinović, ministar 
zdravstva i socijalne skrbi RH izjavio 
je: “Poboljšanje kvalitete zdravstvene 
zaštite u Hrvatskoj, jednaka 
dostupnost zdravstvenih usluga svim 
građanima i njihovo ravnomjernije 
korištenje glavni su razlozi strateškog 
opredjeljenja Vlade za uvođenje 
e-zdravstva. Stoga je ministarstvo 
odlučilo nadograditi postojeći sustav 
te, uz uvažavanje strogih normi zaštite 
podataka, omogućiti trenutačni i 
kontinuirani pristup kvalitetnim 
informacijama te postizanje znatnih 
ušteda uz povećavanje organizacijske 
učinkovitosti zdravstvenog sustava. Vrlo 
sam ponosan činjenicom da će Hrvatska 
uskoro imati ovako sofisticirani sustav 
e-zdravstva koji će unaprijediti život i 
poslovanje svim njegovim korisnicima.“

Konkretno, kada Vas u proljeće 2010. 
godine liječnik primarne medicine 
pošalje na vađenje krvi s namjerom 
određivanja najefikasnije terapije, 
Vaš će jedini zadatak biti odlazak u 
laboratorij te u ljekarnu po odgovarajući 
lijek. Zamorno čekanje na rezultate 
pretrage, pa ponovno čekanje da ih 
predate svome liječniku (a sve to 
gotovo u pravilu tijekom radnog 
vremena) i podignete recept postat će 
gnjavaža iz prošlosti. Vaši će e-nalazi 
automatski biti dostavljeni Vašem 
liječniku, čim budu gotovi, a e-recept 
za odabrani lijek bit će odmah potom 
dostupan u bilo kojoj ljekarni. Vi ćete, 
umjesto čekanja, obilaženja šaltera te 
nepotrebnih napora, o Vašem stanju i 
propisanoj terapiji dobiti tek obavijest, 
na unaprijed dogovoreni način.

UNAPRJEđENJE KVAlITETE 
žIVOTA
Primjera ima mnogo, ali već i ovaj jedan 
jasno definira doprinos znanja i novih 
tehnologija našem svakodnevnom životu. 
U ovom slučaju znanje je domaće, a 
tehnologija vodeća i na globalnom 
telekom tržištu. 

Potpisujući dokumente, zadovoljna jer 
je Vlada RH izvođenje ovog strateškog 
projekta povjerila upravo Ericssonu 
Nikoli Tesli, mr. sc. Gordana Kovačević je 
rezimirala: „Realizacijom vrlo zahtjevnog 
umreženog sustava zdravstvene skrbi 
kompanija dokazuje svoju zrelost 
na najsloženijem zadatku sistemske 

integracije te lidersku ulogu u području 
e-zdravstva. Stručnjaci Ericssona Nikole 
Tesle svojim su znanjem, iskustvom 
i inovativnošću omogućili razvoj i 
isporuku ovakvog sustava. Na taj način 
kompanija je doprinijela Ericssonovom 
tehnološkom vodstvu i unaprjeđenju 
kvalitete života naših građana.“

U skladu s načelima društveno 
odgovornog poslovanja, ovaj je postupak 
javne nabave komentirao Don Markušić, 
član Upravnog odbora Transparency 
International Hrvatska, naglašavajući 
njegovu transparentnost, istodobno ga 
izdvajajući kao model na koji se treba 
ugledati.


